
HRVATSIKA KO]\4ORA MEDICINS K:IH IiESTAR.A
ZAGREB, MzLksimirs\ra I I I |.2

Tel.: ++385 I24 44 303, fax.: ++395 t Ztl++ nlrc]l 13208436102, poslovni
HR802484008 I 1 01 9s7224
KLASA: 008-0 4 121 -0 | I 0O

URBROJ: 696-3-21-02
Zagreb,16. lipnja 202L

sa 128' sjednice Vijeia Hlvatske komore niedicinskih sestara (u daljnjem tekstu:
odrLane 16. lipnja 2021. godine s podetkom u I 1:30 sati u prostoti3u-uitftela Westi
IftSnjavoga 1 sa sljedeiim

Dnevnim redom:

1" usvajanje zapisnika sa r27 . sjedrrice vijeca HIKMS (u privitku),
2. IzvjeSie glavne urednice plavog lbkusa,
3. Opdi akti u nadleZnosti Vijeia HI(MS,
4. Izv.jeSie o radu Predsjednika HKMS,
5. Razno.

Nazodan je 2I dlanVijeia.

Predsjednica Vijeia uvodno je pozdravilasve prisutne te otvorila 128. sjednicu Vijeia
Zahvalila je svima na dolasku te utvrdila da sri prisutni svi dlanovi Vijeca. FredloZila
reduz izmjenu todke !.edie ce Predsjednik dati izvjeiiie o svom radl u svibnju i lije pripremio uz obrazloLenje oditovanja.

Dnevni red je jednoglasno usvojen,
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Usvajanje zapisnika sa 127. sjednice Vijeda HKMS
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BlaZenka Stunja istaknula je , vezano zazapisnik sa 727 sjednice Vije6a Komore, u c
se govorilo o tijelima i delegatima Komore kako je zapisnik ,ro8.n kao da podr:
funkcionira. Rekla je kako se moZda kr:o izrazitu ii ruzloga Sto ne misli kak
podruZnica ne funkcionira, nego je samo htjela istaknuti da joJ nedostaju deiegati,
dlanovi odredenih tijela u podruZnici.

Anastazija Sorii Urani6 rekla je kako je razurnjelanavedenu primjedbu te ie izvrsiti
odgovarajuiu izmjenu.

,Z

ed

elu

Zapisnik sa 127. sjednice vijeia HKMS je jednoglasno usvojen s opisanom nado



Pre<lsiednica Vijeda pctzvalaie Biljanu l(urtovii radi davanja izvjeStaja o brojevima,,p
fokusa" koji su vei objavljeni te broja koji je u pripremi.
Glavna urednica Plavog fokusa Biljana Kuitovii uvo,Jno je pozdravila sve nazodne te iekako Zeli podnijeti izvjedde o tome Sto jr: uredniStvo l,lavog fokusa radilo. Irtuh;; [''k
izdano ukupno pet brojeva Plavog fokusa, pri demu s,u u 2d20. godini izdanao"iiriil";,
]:_?,2r),.::lt:l:d"r,"Oupno 

jedan broj,.aio5 jedan broj je trenutno u lekruri i bit 6e go
kraja ovog tiedna, nako-n dgga ide u prijelom iiisak. ILekia je kako ie ukratkopro6i k
Sto se radilo u tih dosadaSnjih pet bro.jeva, a isto tako ie istaknuti koji su ptunZui ^,2020' godine' kad je iza5ao prvi broj, glavna tema je bila korona virus, oLzirom da j
aktualna u to vrijeme jer je pandemija bila u punom jeku u tom tre6em, detvrtom mir
objavljen je intervju s ministrom zdravs'tvag;. Vilijem Berosom. objavljeni su i konkr
tekstovi koji su bili vezani uz korona virus, .i;.tu epictemioloSka priSa ili s, iqtn +or.h
objavljeni i tekstovi o tome koje sve izaz,ove -ovid pre,J stavlja zi
bolnidkorn sustavu i u javnom zdravstvu, prsebno je p.hvalila ure
tu ujedno pripremljen proceduralni prirurinik za medii,inske sestreliioX^-i^ TT +^ -,-::^-lijedenja' IJ to vrijeme su mnoge medicinske sestre povudene sa svojih odjela koji ni;u tintenzivistidki, a bile su rasporedene u jedinicam a iite>nzi,rnog lijedenja i na taj nadin impokusalo pomodi putem proceduralnog prirud;nika koji je objavljen, io- broju plavog
fokusa. obzirom da smo u to vrijem" u.ci ust; u ,,lockdo .rr,i objavlje" j" i;"our, ;ffi''u u LU vrrJer,'c vco usll u,,locKdo n.., ob.;avljen je i jedan Siroki d
o psiholoskoj pomoii rnedicinskim sestrama, gdje se rnogu javiti I opisanaj.,;;;J;;
menl.alnom zdravlju zdravstvenih djelatnika te tlto po.zlq.ti izolaiijuru,ri:.-. oi"o
Y:i:::?j::i9::: i:,1?".:uri3, izvjesiu o srjedeiim brojevima, diie",,"i";;,lj;
objavljena i rijed Predsjednika Komoie i isto tako i obavijesti Komore u vidu,;;;i;i';,
Sljedeii broj u 2020. godini :ao glavnu temu imao je rneilunarodnu godin, -"di;;;ilih-sestara, obzirom da je 2020. godina bila proglaiena od strane Svjetske zdravstvene

:i?::::?:.9 ytularody,.eg{ina medicinskih ses;tara. ru je takoder objavljen iglavnom sestrom Klinike za infektivne b,olesti, magist.rom Adeikom Zoreti6'i giavni
tekstova sebazitala na glavnoj temi, a to je medunlroclna godina medicinskih sestar
Naglasilajeda,poredtekstovakojiseobjavljuju,uvijek iilainizd,ogadajakojisepdku
popratiti na globalnoj razinipa je tako u veiinibrojeva bio izrvjestaj svletst<e ;;;rlr;
organrzacije o stanju.u sestrinstvu. Taj broj takoder je bio posveden medicinski- ,;tl";
I:i:::: T ]1tl,qiii"iji 

utolbi s" korona virusom, koje su se isrricale kao borci na prvoj erti
9!.T9.Treii broj u2,oz0 godini zagravnutemu je i.uo r-r"rt.i;*;,;;ir;;1;;rrH;
digitalnom dobu i kako je veliki dio onoga sto sestre rade, podevSi od sestrinske 

"'l'" *
dokumentacije i dalje u e-obliku, pa je tako kao glavna.teiaobradeno e-sestrinstvo opc<ali i dalje e-sestrinstvo u Republici Hrvatskoj. OLjavljen ie i inrervirr s nqin- predsiedniwuDJ wulllLVijeda, magistricom Fri5dii. Objavljen je i nemali Uro.y u nske ses[re Izamedicinske sestre. Rekla je da su svi nrLogli primiieiiLti ,, ^hio.,A .l,ldo tri knjige koje su medicinske sestre
medicinskih sestara. Bile su pokrivene
zdravlja, zav oda za javno zdravstvo i sli0no.
imao.je dvi.je glavne teme, obzirom da su na

Ad2)
IzvjeSde glavne urednice plavog fokusa
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kanrpanji ,,Imas znanje brldi primjer" pa je dobar dio tekstova posveien vaZnosti cupplj

Yr":113,;il^.-"^r:i lu: l_r]. 
ucZbenika, Ts,iikazanii.znanstveni radovi, obj*lj.;;su i strrradovi, prikazan je i opseg r da odredenih udruga i to je." si" ,. ii[;;;;i,;;broja. Iie redeno u uvodu, drugi br je u lekturi, svi sulekstovi vei pripremljeni. Glavna tefnabroja je Inovacije u sestrinstvu i praksi, o.bzir:om da se, pogotouo u zadnjih desetak godi

razvio veliki broj inovacija u sestrinstvu i praksi, sto jiei .irt tua, s razvoiem nnrrih
tehnologija, pa je isto tako onda i obraderna tema inovaciia u s
napravljen i jedan uZi tekst gdje su obrar:len: i inovaci.ie u sest
su. na temelju toga napravljeni i intervjui s nekoliko kolegica i
miaoti*^ -,1:^ ^^ '^..^--^ r ^ r-lmjestima gdje se provode takve inovativne procedure, O6zir:om da je medunarodni dansestrinstva obiljeZen pod strogim epideniioloskim mjerama, obradeno;" ooif 

"zuvanjemedunarodnog dana sestrinstva u202r. godini. Zahialila. jesvojim koiegicama koie su
rrrwsurrarurr,uE; uarra sesLr.lrlstva u zuzI. godlru. Lahvaltla. je svojim kolegicama koje su isvojih podruZnica poslale tekstove o tonie kako su obiljeZile dan sestrinstva u ovim

:,lii.-T:lr,':.''] *:j:]f]; r,1seb1o je islaknula kako iiz broja u broj stiZe sve veii brojstrudnih radova. Takoder je posebno pohvalila uredniiltvo k,;. ,. zaistaangaZiralo po topitanju' Nekada je u brojevima bio objavljivan samo jeclan strudni rad n,, 1.,^- 
^^ 

;r^ bi
T9o.yi kolegica foii su iz,vrsni profesionalci #,
i.dalje se objavljuju saZeci radova naSih kol obj
ekciju,,Mladi zamlade" ^-^:^ -- 1 r '

,,Predstavljamo iznimne karijere medicinsk
situaciju gdje postoje i stariji od 30 godir
umjetnidke, Sto neke druge pa se na ovaj
orro4c',^^ l-^.^ri.^..:.-^-^^ ^ -1 |sustavne kontinuirane edukacije radnika rad
s kolegom iz medicine rada pripre ma za riy
rad medicinskih sestara, Istaknula ie kako s
su brojevi koji su rzd,ani do sacla, kao i onaj
godini, odnosno treii broj, glavna tema bin

cesu, obziro
se o njirna n
etskoj ljestv

S\uJv )uuJ(JruJu u eKsprlltactjsko- transplanJacryskom proce;u, njihova iskustva, Njih nekokoje rade u eksplantacijskim timovima i njih nekollt<o t<o;e rade u ttansnlnr.,rqniior.i-
Za glavnu temu rzadnjeg broja u2021 se
tarau Republici Hrvatskoj, gdje ie se em
okviru, zna(i od srednjoSl<olske do di ra,u\vrru, LrrdvLo(J slcuryosKolsKg do dl rPrvi broj u 2022. godini posvetit ie se istraZivadkom radu medicinskih sestara u RepubliHrvatskoj. Uredni5tvo nastoji pokriti sve razine zdravstvene zaKtife i nrimq,.,.,, i o^L,,-;j

zastupljeni, a nastoji se pollit
n da budu jednako zastupljene iz
lo kojeg drugog. Naglasilajre i

raqovrmarirmatraKaKo.lezrazito dobro clladolazidotedisperzijestrudnihznanja.Re[laj
stiZu pozitivne povratne informacije iz svih segmenata sestrinstva o tome da se svatko monaii u wakom broju Plavog ,tu. R.klu.;, klto 1. ,uut u t .nstruktivna lffitid;;;rl.i;'r-tn tkn imo nriioJl^na ^,1 ^+*^ --::^r,-:r r 

ih pOS]USati. Nirh posJuSati. Nj
medicinskih se
:strama koje su

ublike Flrvatske, jer smatra cta ih ima dbsta
da prilil:u i da ih se predstavi u plavom

ru^usr'r' r\cKaraJe KaKo su svt v.1ero.1atno vidjeli na web stranici Komore da plavi fokus inovi web izgled, a Sto je najavila p.ost" godine, Naime, neke se postavke nisu mosle
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tealizirati onako kako je,to bilo zamiSljeno, u smislu padaju6ih izbornika, zato ito to zaunos svakog teksta posebno, a Sto jako cliZe cijenu ukupnog informatidkog djelovanja, 
1stoga napravljen novi izgled Plavog fokusa da se svaka strirna moLe listatiposebno.

Postavljena je i online arhivu brojeva Plavog fokusa u zadnjihpet godina, ;dn;;no 2012018',2019','2020',i202r. godine, tako da bilo koja medicinsta sestra ilitehnidar, akoproditati neku obavij"est ili dlanak koji je postavljen u broju plavog fokusa, to moZe i udi
Rekla je kako je osobno izrazlto naklona digitalirzacijtii eiektronizaciji svega Sto se radi,
njezin prijedlog kao glavne urednice, a o demu je u"e i rurgovaralas uredom I(omore, cPlavi fokus bude u digitalno obliku i da se medicinsrkim sestrama kao newsletter pgSal
njihove mailove Broj tiskanih brojeva jc smanjen sa l ji 000 na 12 000 Sto z.nad.i da s,e r,)
molda moZe i smanjiti, Jos jednom je ovim prri"- zahvarira
obzirom da su svi rzrazito angaLirani i motiviran i za racl te ie
su do sada poslali tekstove, sto znadi cra.ima ;zainteresiranih i
zahvalt'laie na svim prijedlozima koji su do sada pristigli i koji su dali obol plavom fok
Pitala je nazodne imaju li pitanja, kritika, prijedloga za darjnji rad.
Zvonimir lPardina je istaknuo kako mu je drago da se l<renulo s digitali zacijomi smanje

T:*llglllgl:i:"": ?9:X-j",j: :y" Turyi broj rju<ri ko.ji ditaju u tom'rormatu te je
osobno svjedok kako u KBC-u Split ti brojevi ostajuiretaknuti i zavrsavaju u reciklirano
papiru. Sliiedorn navedenog, smatra kako nije potrebno da bude ovolika kolidina. I vez,an

vvuvrr'\rB, D,rarril K4K0 nue porreDno oa bude ovoltka kolidina. I ve
transplantaciju ovim putem istide da Split prednjadi u transp lantaciiama i rla nlrn h,,.lo
potrebno ntzgovarati sa splitom, volio bi sudjelovati, ,Glavna
istaknula je kako joj je drago da imaju ar<t od osobe iz K
kontaktirati radi suradnje. Takoder.ie is ula kako bi smarLi ih:-A^^:^ --a:^^^1izdanja utjecalo ne samo na financijske troskove nego i na ekolosku osvije5tenost. Zvonir
Pardina je istaknuo kako ionako sve manji broj osoba rro dita, eventualno prolista naslove,

'uir"o o rorH;;;ili;
nalaze.

3]*:::9_11::j1l::q to\T" istaknulaie.vezano tz:.rad,povjerenstva za strudna pi[anj
trajno usavrsavanje istaknula kako je povjerenstvo krenulo sa sastancima uZivo ffijfi'
:lrj::l::.1*? :i1e 

punim intenziterom, a o.demu je i obavijestila vijeie u.,,oi"m irvl
od prije dva mjeseca. U ovom trenutku Leli ukazati na problem, a to je ,urpoa;.t'u il;:;sredstava Sto se tide plaianj akotizaciia. jr:r ie povierensto imalo prle t o i pol"dana si{uac
g1j:_tt^,Y^t",":t_Li$|u9ameclicinskih.sestara.poslala 72t0zahlleva,uoaou..njei plaianje
kotizucija. U prosjeku, ako jedna kottzaci.jaiinosi l50rJ kuna, odnosno iznosi su od 1300

lllt,lXftj:.1iidll::?.\j" oko 1500 kuna i kadaro pomnoZimo sa 120 dobijem o izncoko 250'000 kuna z2fdalkongres. U godinu i pol dana rad,ttupovjerenstvoni. nikada
do5lo viSe od 10 do 15 zahtjevazakotiiat>iju no poiedinorn ohlikrr stnrinocr rrcqrrrxq.,.i-i^
T.+^l'-"'l^ :^ I :^-r^-- l--,- -Istaknulaje ijedan kongres koji ide u liprju
medicinskih sestara anestezij e, reanimacii L i
l0 zaltjeva zakotrzaciju. Iz ovogaie vidljiv
odobravanie' Na Povjerensl o ako stigne'dokumentacijia i ako je ta dokumentacija pot,

f:91:*::.lt:_llTl salje dalje u.sluzbe koie to odobravaju. Osobno kao predsjednica
povjerenstva smatra daje nekorektno da jedno drustvo povude ,"rir." r"#"ull0"., odlustva toliko skromna i da se drZe u okvirima pristojnos;ti. Ne radi se toliko o pristoin,'r4 r Lr4 rs Lr.ze u 

'Kvlnma 
pnstoJn.sitr. Ne radi se toliko o pristoj40sti

nego se pokriju od strane sponzora i kako. se to vei tudli. 1u.1. vijeinicima narazmatranjecc rai n^.'^^ +^^-^-^J: t^'^-talno i da se odredi koliko bitarno I cla se ooredt kolrko bi
a uopde smio biti odobren. C

eba ju se odobriti" Na tai nad

Jelena Kitanovid istaknula je kako je svak,: godine bila sudionik tog kongresa i kako ie na
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zadnjem njezinom predavanju nju sluSalo ukupno 6 l1udi. Znadr,od g00 sudionika ko

:lif lff:-l|-|u.?,91,6 ?roba, 
odnosno samo predavadi. MoLd,ane bi bilo lose frovestinad kvalitetom tih predavania.. Ako je or:lobren o 120k<otizaclja,onda bi barem 120 oso

lf::t:"':Y?:r-{11."*y:3 1:::y2 da se radi o nedijem 
Jugu 

r.o.;i i. p,ipr"ma,, uis" _i.bi na ga na kraju slusalo svega 6 osoba l,roji znaju tij rad,.Biljana Kurtovii trt"d;;:Ti
su neke kr>tizacije plaiene u iznosu od 1800 kuna te kak o je izrazitonekorektno od drusl

r\\/LraQwUw Provurru u rzlusu utt r dUU KUna te fi:aKo Je tZfaZttO nekOfektnO Od dfUSt
se netko kome je plaien takav iznos poj*vi samo na uvodnom predavanju,
Zvonimir Pardina istaknun je kako je na postojeiu opasnost unozoravao ioi nrilitrnm,l^'^^x^.^:^ D--^---dono5enja Prav , obziromda se vei ta
zahtjeve u prva Sto ie se dogoditi s os
istog proraduna una zalrotiiaciie i iz irrLUB pr\rrcrvurril ]dna ZA l:iOtlZAClJe 1lZ i f,

bolesne postoji ozbiljna opasnost. Naporninje kako niie moguie diskriminir"ri ;;i;#
razmisliti o mogudnosti uvodenja ogranidenja o brojuosoua t<oiima se moZe odobritivsv'Js v6ran'Lvru4 u uruJu usuoa KoJlma sg moze odobrtti
kotizacija po kongresu. PrerllaZe da se takod., uu"d. i neka kontrola kvalitete, ;bzirom
nl-ie za odekivati da su svi radovi na istoj razim.Napominje kako je sudjelovao u nizu trkongresa gdje je vedina radova preprsanih no isto ide na teret organ izatorc, Takoder pred
da se donese plan na temelju kojegbi se mogla utvrditi masovnost kongresa te omogu6il'rrrv6u\selekcija kako se ne !i dggo la situacija da svih 120 pred,avada dobije-kotizaciju.

?:H5:1":l: f:gtoiira 
j 

.vije6u 
cla.prilikom donosenja akatarazmotrimtgucnost

moguinost utvr<lenia da se uistinu radi o kvalitetnom radu te kako ," .udi o go.rre.- pit
koje treba rije5iti.
Darirrka Zvorc Novak istaknula kako je hilo razgovorer <l torne da Komora sponzorira Kkoji bi onda bio bezkotrzacije odnosno da bude simbolid'a kotizacija
Silvana Dekovii pohvatila.je rad uredniStva Plavog fokusa. Istaknula je kako je imala pipodrazno, avezanoje upravo zatemukatizacija.Zantrma jukoji je krajnji rokzaplatiti,
novac i kad 6e to Vijeie znati.
Predsjednik je rekao kako je bio prisutan na sjednici povjerenstva kad su stigli svi ovi
zahtj.evi' Istaknuo je kako se svi ovi zahtjevi predanitroilno te kako nije bill osnova daodbiju sukladno odredbama Pravilnika" Crni zahtjevi koji su postavljeni sukladno odred
Pravilnika su odobreni i ve6 isplaieni. Takoder trupo-it,;. ti*o .1e bilo ,urpru iu nupovjerenstvu o prijedlogu ideje za uvoderrje kvartalnih isplata kao i davalja ovlasti
povierenstvu da odluduje o tome koji bi predmeti mogJti dobiti kotizaciju, a t oiile. tat<o

llry-tTl}: ol 
"o? 

bj 
.:. Pliij".oilo izmierrama Pravilnik a o kotizact;t, potr.u"o je uzeti uobzit tazlike izmedu.hibridnih kongresa i onih on line, obzirom da su iinosi r."ti^.i: j irtii onih uLiv<:t te kako bi bilo svrsishodno pristupiti izmj<:namapravilnika o kotizaciji.

B.iljana Kurtovii je istaknula da se radi o 120 pojedinarinih zahtjeva,ali isti ,ullruni nuidentidan ntrdin' Iako isto niie predmet rasprave pred Vijeiem, obzirom da se radi oinfonnacijamaiz druge ruke, neki od sudionika su potvr,lili kako su od spomenute
organizaciie vei dobivali pripremljene dokumente s uputom <la ih trebaju potpisati iHKMS.
Predsiednik.je istaknuo kako je zakotizacije predvideno oko 350.000 kuna, s time da je tsvake godine planirano zakotizacije, azdsta- je bilo potroseno oko 170.000 kuna.zvonimft Pardina rekao-Je kako je neprihvatlj-ivo da se na podetku godine potrosi najveii
novaca i da onda' ne bude dovoljno za ostalakgodine. P'redsjednikl-" ,rapomenuo kako bidobro razmisliti i o uvodenju visine kotizzicije do odredeno g itnorl,na primjer da se poizdanom predradunu od 1700 kuna odobri kotizacija od 100"0 kuna. zvonimir pardina rekako nije moguie uvoditi takva ogranidenja obzirom nzL <loneseni pravilnik.

::,r"1i3:i:llji: 
j. kakav je to. Kongres koji ima ukuprn o r20 predavada.Biljana Kurtoviobjasnila je kako kongres traje 4 dana pri i:emu svako drustvo ima svoju dvoranu u koioi
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odr1avaju predavanja, medutim ne moZe kornentirati organtzatora i pridrZavanje
epiclemioloSkih mjera. Napomenula je kako se radi o u.liL"- iznosu te kako je do kraja
godine ostalo svega 100.000 kunazasve clruga drust.ya i kongrese.

ila rad urednist'ra. pravog fokusa i svih koii rade u

;;*: ::?:il;;rfli ii"',;*ino 
sti rako der j e zah

Ad3)
Opdi akti u nadleZnosti Vijeda HKMS

komunikacija sa dlanovima. u timu i pacijentima. Medutim, nije nigdje propisano koja

Yji;I:5: oy_: 
_\om9r9 

su, isto tako.qri{1{r9 l zmienama svojih 
-uuxi,i 

propisale su

Predsjednica Vijeia objasnila je kako su se na ranijirn sjednicama dotakli pitanja akata
u nadleZnosti Vijeia HKMS, te je dala rijed Tajniku LKornore. Tajnik Komore ,.ttu 1. I
se krenuti s pravilnicima i poslovnicima koji su u nadleZnosti Vijeia, kao i dva kodeksa
donijelo Vijeie te odlukama. Istaknula je kako je Vijeie tijelo koje o4luduje o tome
akte potrebno rniienjati, dok ona moZe samo predloZiti neke at<te t<o3e je potiebno prom
Naime, prema jedinstvenim nomotehnidkim pravilima propisano je kada se mije
dopunjuje neki opii. akt ili drugi propis. Pravilnik o sadiaju, .okouirna i postupku t
strudnog usavriavanja i provjere strudnosti medicinskih sestara je izmijenjen i za nieg
utvrcleni nikakvi problem te ga u ovom trenutku ga nije potrebnl mijerrjati. osim na
nabrojat ie opce akte koje nije potrebno uskladivati, a zadri,at se natnim aktima
utvrdene potrebe za prornjenama. u pravilniku o izda.,ranju, obnavljanju i odr
Odobrenja za samostalan rad od 15 dlanaka u 10 bi trebalo napraviti izmjene te je
rnijenjan 10 puta, znadi apsolutno ispunjava sve kriter:ije da se donese novi"pravilnik.
su strudna sluZba i oni ko.ii rade s upisima u Registiir i iz<lavanju odobrenja detektirr
probleme je slijedeie: za podetak potrebno je unijeti rodno znadenje d,a se"rzraz medj/urrv Jw urrrJvrr r\rullu LrriawrtJv ga se IZIAZ m_e0l(
sestra odnosi i na medicinski tehnid ar, nad,aljepotrebno je di:finirati ito.le to odobrenje -
da je to javna isprava, potrebno je definirati da se zairtegrirane studije netraListrudni is,nurr v4 Dw aq urLU6lrr4IrtJ JtuLIUv \v Lrazl sllucnl I
ovom trenutku postoji takvo mi5ljenje Ministarstva zrJravstva i bilo bi dobro da se to u
Pravilnik. Potrebno je odvojiti odobrenja za preddtplomski i diplomski studf te je po
uvesti novo odobrcnje za sarnostalan rarl a to je privremen,r Odobr enje zasainostalan r
strance' To se odnos.i na one sludajeve gdje osobe koje na temelju propisa o stranci
Reptrblici Hrvatskoj ilaju radne i poslovne dozvole iiele se zaposliti, riebalo bi defi
kako bi izgledalo to njihovo privremeno odnbrenie na temelju dega se oni mogu zapor
Repr-rblici Hrvatskoj. Nadalje, potrebno.ie definirati k:ad se stjede pruuo na odobrenje
poloZenog strudnog ispita v"a one ranije. odnosno nakon zavrsenog obrazovanj a za n
nakon provedenog postupka priznavania inozemnih strurinih t<vatintaci.ya i potrebr
razmisliti o ovom Pravilniku" Yezana uz Pravilnik o clodatnom usavrsavanju potreb
razmisliti o osobama koje su stekle srednje teme[jno obrazovanje, zna(r irednjoSk
obrazlovanje, a koje su zavr'Sile dodatno usavr5avanje. i,otrebno je uskladiti ta dva akta, ob:

Yarrv,4\vJwrsz'QYtrrrcuuLl.lrlluusavrsavanJe. I'OtfebnoleUSkladttttadVaakta,Ob
da se radi o horizontalnom usavrsavanju bez mrjenjanja obrazovne razine. Takocler, potje usldaditi i ovaj Pravilnik s Pravilnikom o vodenju Rlgistra, odnosno da u oba piSe tkoovjeriti dokumente, da to nije samo javni biljeZnit i tru-t oii nadin se to radi. znadi uvir
ori g i'ar dokumenta"* :" 'il ;;;";;i 

";#;;# 
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odluduje o zahtjevima za upis u Registar,, odnosno na<lc,punu dokumentaciie. Isto tako bi
versvuJv u z4'uvvrlrcl t,d uPrri u r\sBrs[ttr,, oonosno nadopunu dokumentacije. Isto tako bidobro uvesti i odredbu o poznavanju jez:,ikaza medicinske sestre koje su oururouurrll ,
i_r^1i-E_9Pj1j:: 

d: p::t:ji, problem s medicinskom sestrorn koja;e Aorta iz druge dri,a
koja niSta ne razumije ali koja poku5ava ostvariti pravo da radi i da bude u sustavu. U Zapise da je nuZno poznavanje jezika na takvoj razini da je moguia nuLna i nesm

prrrrLrprre tLtLtJyrr.urra svoJln aKala, t proptsale subude B razinapoznavaniaiezika. Tako bi i Htivts mogla odrediti da je to dokaz o pozna
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hrvatskog j ezikarzdanod strane ovlaStenLe obra
zajednidkom Europskom referentnom okviru z
buduii da je ovo prezentacij a, a dlanovi Vi
oduzimanja Odobrenja potrebno je malcr bolje razraditi proceduru kad se oduzima privrelneno"
akada trajno, s obzirom na to da postoji Pravilnik o pravima i odgovornostima lr.ai.l"rl'*i
sestara kad se oduzima Odobrenje, meclutim i u ovom aktu treba biti propisano tko 

"O{r"i."Odobrenje privremeno ili trajno. Kad se izda RjeSenir: o oduzi nanju Odobrenja truj;o o,[du;;
osoba briSe iz Registra obzirom da je ovo ipak Pravilnik o Odobrenjima. fuf.o6* poridii-;;S
.iedan problem koji je detektiran, a to su :irdravstveni ra.dnici koji rade na poslovim. -iAf.i"ri.if,sestara. Oni pokuSavaju pr:omij adno mjesto i tc, sie uglavnom dogada narurini;;tJ;;;
zdravstvene za5tite putent ugo a rJrugog radnog mjesta na temelju potvrdnicJ t6-;" :.izdala Komora' Medutim, intencrya Kada. se donosila ta ocliedba nije bila da 

""i -"n, -iil-JJ 
j,]

radna mjesta' .[ntencija je bila a se za5tite njihova radna m.iesta uko t, rade 15, 2d;"dfi;l;
ne zavr5e na cesti, obzirom da neke nisu nikacla radile npr. kao primalje ,r"go ,u uuli.t ]rraii.
kao medicinske sestre. U tom smislu je to potrebno malo iasnije definiratiobtiro,m;"f;.1;
odnosilo samo na zdravstvene radnike koji su zatedeni na radnom mjestu prilikom ;"rds."i;'Zakona20IL godine objavljenog u Na.rodnim novinama \)7lll i da ne uri3"ai - pr",{r:.,]"
radnog mjesta te da ne mogu koristiti tur Potvrdnicu ako odu na drugo radno miesto, "tti";da se tim sada suodavamo. ' --f - --

Zvonimtt Fardina pitao je misli li se pod ovime na primalje u stomatologiji, odgovoreno
Tajnik Komore je dalje navela kako je potrebno razrnisiiti i o donoSetilu 

"o"ig 
pravil

vodenju Registra pri demu bi trebalo krenuti od terminoloSkih i rodnog znad,enja, zna(i
takoder mu5ki i Zenski odnosi na sve. Polrebno.je po jasniti r dokaz o dr{avljanstvu, Na pr
ako se radi o na5em drZavljaninu da je to domovnica ne starija od Sest mjeseci, da to mo:
presJika osobne iskaznice i moZe biti preslika putovnice. Obzirom da stranke dosta
razliditu nepotrebnu dokumentaciju potrebno je istu preciznije definirati. Isto kao i zaprel
Pravilnik potrebno je definirati Sto je ovjera ptesiik,", kao i da se mora dostaviti do
poznavanjrt jezika te Sto treba dostaviti za ispis iz Registra, odnosno kako se osoba uopie
ispisati iz Jlegistra' Napomenula je kako je ranije spornenuti Pravilnik mijenjan l0 puta
ovaj Pravilnik mijenjan 8 puta. Slijedorn navedenog istaknula je kako je prema mi5
strudnih sluZbi potrebno donijeti novi Pravilnik, a ne ,Conositi izmjene. Slj;d;i pravilni
je potrebno promijeniti je Pravilnik o n:rjerilima za <lodjelu novdane pomoii koji bi t
uskladiti sa GDPR--om. Naime u dlanku 7. .ie na tri rniesta pisalo kako je potrebno do
presliku kartice tekuieg raduna, medutim prema stajaliStu Agencije zaraliiti osobnih pod
kao i drugih eksperata koij se bave za6titom orobnih podataka, postoje stajali5ta da
poslodavac grije5i kadtraLi od radnika presliku kartice tr:kudeg raduna kod isplate plaie.
gmislu bilo bi opravdano promijeniti dlarrak 7. na nadirr da ser traZi da se <lostavi potvrda
iz koje je vidljiv vlasnik tekuceg raduna i IBAN. Sljedeci akt koji je potrebno promije
Poslovnik o radu podruZniczr koji u dlanku 5. g<lje govoli o djelatnostima podruZnice sta
todka 11' navocli: ,,predlaZe kandidate:za Predsjednika i 8luno,r. suda podruLnice,,.
odredbu potrebno brisati iz razloga Sto postoji iamc, sud )(omore, a sudovi podruZni
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za strudna pitanja i trajno usavr5avanje i Pravilnik o kriterij r^u ti plaeanje kotizacije
doZivjeti temeljne promjene. Istaknula je kako kotizacija pripada medicinskij sestri te kalista isplaiuie temeljem predraduna izclanog od stmne c>rganizatora, a-zapravo pri
medicinskoj sestri. Zato je potrebno razmisliti da li pristupiti 

-ogranieavaniu 
visine kotizili ojadati ulogu Povjerenstva u odobravanju kotizacije, tstatcnuta je kako stavak 3. tod

odreduje dzr ako.ie dgk}m_entacija potpuna ista se prosltjr:duje povjeienstvu zastrudna pit
l':1,"1,:j:":.:iitTl,5?k1bi on1 utvrdilo vaZnost Lg rralnos usavrsavanja u cilju pobolj
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kvalil'ete rada medicinske sestre, gdje bi trebalo ctoiati ispred zareza odredbu koi



omogudavala Povjerenstvu da zaista pregleda tai rad i utvrdi da li taj rad obzirom na medi
sestru i grlje ona radi ima znadenie.
Zvctnimir Pardina rekao je kako je problem u tome Sto se odobrava na temelju pred
prije nego Sto se odrZi predavanje te kako je potrebno rJostaviti samo saZetak.

Povjerenstva do potrebne dokumentacije koju ie dostaviti t<ao I maa e. ,* p.u.sti pla6
Jelena Kitanovii rekla je kako prema njezinom iskusrtvu dohar dio kolegica koristi poste

Je.

Tajnik Komore se sloZila s tim i navela t<at<o ui takorJe:r taj akttrebao iii kao novi pravi
ne samo izmjene, obzirom da se ovdje sada radi o suStinski r promjenama od pojaeavanje

prezentacije, za Sto se odobrava jednaka kotizacija. IsitaknuJa je t<at<o pritit<om fostavtjposter prezentacrja ne trebate niti prisutni u prostoriji gdje se odrZava nre.lorrr,.,io
Napomenula je kako je od ranije navede:nihlzo osoua-vler.iatno
Tajnik Komore rekla je kako prilikom donoienjaakattanli. -ogusituacije koje se mogu dogoditi prilikornL primjene. o,J da"ljrajih ak
zattitiarhivskog i registralurnoj gradiv; "H?tt;il"il#;iffi;asnost 

Hrvatskog drZ,
arhiva te Pravilnik o uredskom i arhivskom poslovanju koji je poirebno uskladiti sa Zak
o arhivskom gradivui arhivi. Navelaje kako sadapoitoje digiialnai analogna ierzljaar
!",1r^:.t,""| :T.lrty 

trebalo proii navedene akte u swhu utvrdivanja sto je po"trebno promi
sto se ttce arhivskog i registraturnog grerdiva napomenula je kako tu ne ul trebalo biti ve> ^ ^vbru!r$rur'v5 Srcrurv4 ucryuulv'ulaJE, KaKO tu ne Dl reDalo bltl vepromjena zato Sto se uledsko poslovanje vodi ternelj em Zikonao opiem upravnom post
koji ie od20()9. godine. Fotrebno je ipak proii dranak po i
radi ut baizrctlenaili dopuna.Nadalj ponasanja HKMS rcdi zaititeosobnih podataka
medicinsKn sestara t medtctnskih tehnidara ko.ji je donesen 2019. godine kao i Kodeks
Hrvatske komore medicinskih sestara u pikupljanju i obradi osobiih pod,ataka zaposleni
Hrvatske komore medicinskih sestara Oostavtjeni Agenciji za zaitituosobnih podataka.
Prezentirala je odluke u nadleZnosti Vijeia, kao npr, rf,diuka o visini upisnine i dlanarin
Odluka o rnirovanju i aktiviraniu dlanstva itd.
Nakon zavr5enog izlaganjaPredsjednica Vijeia otvarila je raspravu o ovoj todci dnev
reda.
Zvorrimir?ardina postavio je pitanje o tome Sto je sa 2l,akan<tmo sestrinstvu. Smatra kakylf::lf.9i"ryIgl*i t: li,?lj:. Naveo je kako je, obzirorn na broj kadrova, edukacije
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potreba ljudi, potlebno pristupiti izmjenama, odnosno makar inicirati prema mjestima gd
prelazi. Naveo je kako je svjestan da ie to Sabor. ali Komora mora makar to inicirati, obz
da ako nitko ni5ta ne pita nit.i ne traLi nec,e se niSta ni clogoditi, nego to prolazi ispod rada
f'ekao 

je kako se prema njemu treba klenuti u taj jedan p"rojekt i olet paralelrro .aditi na
rzmlenama.
Cecilija Rotim postavila je pitanje vezano uz
akata. Zanima ju hoce se Vijeie podijeliti radi
izmjenu. Navela je kako bi bilo korisno odredi
obzirom da. je izraz,,mij enj at iemo,, pau5alne



urediti, nego je problem sadrLajne naravi. Navela je hako je zaizmjeneZakono sestri
potr:ebna pomoi medicinskih sestara, a,{ezano uz sestrinskr-r dielatnost.

*::llj$\!*:t:dlozila je da kada se clonosi neki ak1 koji se tide odredenogp,:lj:J.::::19:ll,: l* nato,por4jer.Tlyg, a neka c,nda konad naverzijadode pred vij
Tajnik Komore istakn*la je kako ovi akti idu na javn.u raspravu.
Agrteza Aleskijevii predlozila je neka onda strudna sluZba odredi prioritete koji 6e se

n-11i?T lostuPku, 
a paralelno.r. 

T,9.29 
raditi i 7al<ono sestrinstvu. Istaknuia je kako

pnpremr mogu pomoii Predsjednica vijeia, predsjednik Komore te svi koii Zele raditi
pitanju.
RuZa Uremovii sloZila..se sa svime Sto je izneseno. Suglasna je s time da pravnici od
svoje dio posla, a da Vijeie da doprinoi u.run uz sesl.rinstvojposebno ;";;;; ;:,, zakon
sestrinstvu gdje je zaista potrebna pomoi Vijeia. Suglasna je i ti-. da i povjerenstva da
mi5ljenja tako da se dobije doprinos od r;vih.

3j*1loT.rydtj.:1la je kakoje glavno gitanjg uZakonuo sestrinstvu pitanje temelj

$M"-tlr:lie.je 
je li topreddiplomski r;tudii ili srednjoskotsko obrazovanje.

Bojan Baki6 istaknuo je kako ne moZe vijeie rijesiti rtlmeljno obrazovanje.
Agneza Aleksijevii lekla je kako je zaistto nadleZno lvlinisiarstvo zdravstvai Ministarst
obrazovanja.
zvonimir Pardina rekao je kako je svjestan da ovo nije problem koji se moZe brzo rijeSiti
istide kako je o ovome govorio ved pred pet, Sest go,linu i da se ,"i tud,upristupilo rjeSav
moglo se vei rnakar pola rijesiti.
Naveo je da mi kopiramo sa zapada i da, kao Sto mu j,; poznato, u pregovor ima za prizna
o medicinskim sestrama su sudjelovali i ', 

znadiuvi;et iet.ko drugi prezent
medicinske sestre. Pitao je za5to se ne bi mogli obratil.i i na5em zakonodavcu i europski
institucijarna i dodao da je potrebno isto inicirati te rzzrci s a'gumentima.
Predsjednik Komore suglasan je s time da se pred Ministarstvo zdravstva treba iza6i sar to_ tako Zelimo. Napomenuo je kako u Hrvatskoj postoji 27 srednjihm e kako to predstavlja velik broj lju,Ci koji tamo iade i koji obrazujum petogodiSnjim srednjo5kolskim oLrrazovaniem.
Zvontmr I'arclna rekao je kako je obrazctvni sustav danas posiozen da usmjerava prema
studiju. Na.veo je kako njegova djeca idu u gimnaziju rte kalo je izbor drugih srednjih Sk
relativno skroman. Istaknuo j da mu na studiju rud;.Ir.1. oko glyoudenikla koji nisu sred

ilfYy,t::s^:!T-"Yanja' Takoder je rekao liako je vec i prije isticao da se osieiuju djec
koju drZimo godinu dana duZe u Skoli te koji n. -ig, upisati studij koji zele. Napomenu

$.1:9t: il:l-: T:gla 
napraviti zdravstve na gimiaz:iiu t olu bi educirala djecu koja im

afinitete prema sestrinstvu i kako bi im kasnij. uilo lakie upisati studij. Navedeno se ne b
odnosilo samo na sestrinstvo nego na zdravstvene struke, tako da bi uSenici mogli nakon
zavrSene Skole lak5e upisati i recimo studij medicine.
Ivica RaZnjevii rekao je kako pojedine rr.dttl" medicine Skole u Republici Hrvatskoj,
konkretno vZadru, imaju po jedan razreclrnedicinske lgimnazije. tJilaborante i fizioterap

I:l_*::,r;:-t:ll:Iif" godine ima itaj jedan razredm-edicinske gimnaziie.Takoder je na
kako broj nredicinskih sestra sa zavrsenorn srednjom skolom nije mali u sustavu te kako
kreie izmedu 15 i 20 tisuia i dini jednu vr;liku u"iinu iilanova Komore.
Tajnfk Komore podsjetila je kako prema Direktivi i Zakonuo reguliranim profesijama
medicinska sestra opie njege ima kompel.encije kao i p,rvostupnica sestrinsiva.
Zvonrmit Pardina rekao je kako isto nije po5teno prema prvostupnicima koji su ipak iSli
studij.
BlaZenka Stunja slaZe se s Predsjednikorrr kako je velild broj srednjih Skola. Rekla je kakr
na sjednici Izvr5nog odbora PodruZnice dotakli navedenu temu no Lako je uvijek prisutan
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veliki otpor predstavnika srednjih Skola, ali po
i dalje educiramo petogodi5nje medicinske ses
biti ne radi o petogodi5njoj strukovnoj Skoli ne
godine je nastavak obrazovanja nakon zavrsen
Istaknula je kako mi prvenstveno educiramo s

smo mi potpisnici da nas is1;a obvezuje, ilo mo
niSta dogoditi. Nitko nas iz Europe nece pitati,
je kleditirano od Svjetske banke njihovo obraz
turista bitna njihova usluga, dok ih nijebrrga z
treba krenuti i kako se svi u Komori trebaju do
svakako moZe i treba predloZiti neku ide"iu, viz
Skolovanja.
Tajnik Komore rekla je kal<o Zeli provjer:iti je I
se ide u dva smjera od kojih je jedan izmjenaZ
Direktive na nadin da medicinska sestra ooie
prvostupnice.
Zvonrmir llardina potvrdio je da je tako te da s
tri plus dva kako se sada definira po Direkt;ivi
prvostupnice i kako je velika izmedu navedeni
Tajnik Komore rekla je kako shva6akoja je raz
situacije koje ie se dogoditi, Naglasila je da ak
svi moraju biti jedinstveni.'T'renutadno je situac
petogodi5nje obrazovanje imaju naziv koji se n
gdj e dobij rr priznav anje.
Zvonimir Pardina lekao je kako je vani osnovn
kod nas osam, a
kako se sve moZ
BlaZenka Stunja
ne samo oc[ institucija nego i od sestara koje im
Dodala je kako se sestre moraju dobro informir
Ivica RaZnjevi6 upozorio je da ako njih izostavi
nije todno niti prihvatljivo.

Tajnik Komore rekla je kako Pravilnik o l<riterijima zaplacanjekotizacije moLei6i na
Povjerenstvo te je zamolila da se za sjednicu u rujnu klene u izmjenu pravilnika o mjerilivq Dw a4 oJwurrrvu u ruJIu l\lgrlg u rzlnjgnu rravllruKa o mJer
postupku za dodjelu novdane pomoii HKMS zbog sukladnosti sa GDpR-om i poslovni
radu podruiznica.
Predsjednik Komore napomenuo je kako bi za svaku sjednicr-r Vije6a trebalo pripremiti d
akta.
Agneza Aleksijevic rekla je kako bi strudne sluZbe trebale odrediti Vije6u postupanje po

Zvonimir t'ardina rekao je kako je Austrija im
smislu rekero je da osoba koja danas izlaziizi
sva prava ostaju koja je stekao. Tako bi trebal
odredi date osobe koje do odredene Skok;ke g
nakon toga osobe potpadaju pod novi reZim.

ako su to sve okolnosti o koji
no ako se ne krene u izmjene
Agneze Aleksijevi6 da prijed
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aktima i kako bi bilo dobro sukcesivno r
svih akata te kako im se na siednicama r
koiima onda mogu raspravljati,
Predsj ednic a Y ij eca zamolila j e taj nika l(omo
se moglo pristupiti pojedinadnim izmierrama ti
Vijeie HKMS jednoglasno je utvrdilo kako se
Pravilnika. o mjerilima za dodjelu pomorii te p
akte kontaktiraj u nadleZna povj erenstva"

Ad4) Izvje5de o radu predsjednika HKMS
Predsjednica Vije6a otvorila je ovu todku dne
Predsjednik Komore pozdravio je nazodrre i r
todkama i:rvjestaja koje je predsjednica Vijei
na zadnj oj sj ednici Vij e6a.
R.ekao je da Sto se tide kupnje osobnog autom
isplativije kupiti osobni automobil, a da se ne

bno se

a Vijei
autom,

dlanova Vijeda kod kojih je bio i5ao s tini oso
Kornore, a nije njegovo osobno vlasni5tvo. Os
da je doSlo do manjka komunikacije i nel<ih n
namjera iSta kriti ili se tako pona5ati. Svi koji
funkcionira i radi teje osobno za otvorenost i

svakodnevno, vei na temelju odluke Ministra
ovla5tenja proizlaze iz odluke gdje je imao ovl
sudjelovati i vidieti kako se radi. U tom tlenut
od nedostatka osoblja i pobune medicinskih se
Jednostavno je morao tamo otiii utvrditi kako
tamo je boravio ujutro od 7 do pola 10, znadi
svoje radno mjesto i odradio ono Sto ie trr:bao,

Otpremnina biv5oj Predsj ednici I(omore :ta odl

nego Sto sam je on postao predsjednik. Nakon t
razgovaralo, bila donijeta odluka o rebalansu n



stavkom pla(,e,jer se na podetku godine nije radunalo na tu ritavku za njezinaotpremninJ. Na
sljedeioj sjednici je Vijeie jednoglasno tlonijer^ ^rr"1," ".^A +^xt-^* -:: r- .'i'
sredstava ;zbog otpremnine. To je ono #;ii
Vijeia.
Rekao je kako je pisao i izvje5taj za Sest mjese
taksativno navesti po mjesecima, Podetkom o
koeficijenl.ima gdje je odrZan prvi sastanak te
da se neSto napravilo. NaZalost je to sada stalo
opozivu, cijepljenja itd. Zajedno s Anicom pra
bio u Ministarstvu na sastanku jedne medures
kraj em mj eseca ministar pr.imiti predstavnike
Ureclbom i hoie lito zaLivjeti ili neie. Misli d
postoji nakon toliko godina, da stoji na papiru.
su partneri u pregovorima s Ministarstvom zdr
ministarstvo da se to vei jednom rijesi, cla se k
osobno pomagao u Sisku yezano uz proc.jenu
te besplatno kolegicama koje su se javile na na
prije iste dobiti. Odradio je jedno 40 kolegica i
tako odrZanaradna sjednicu gl.upe zakoeficije
zavriio i drugi val, i imao je sastanak o k.oordi
gdje je iznrijenjen Statut, a 5to je bilo bitno zb
sjednica Odbora zazdravstvo Hrvatskog sabor
ministarstvu meduresorne skupine izmedu soc
dobila suglasnost na Statut u roku od tri dana,
se zadnji put kad se traizila suglasnost od Minis
dana. U oZujku je imao sastanak s predsjednici
CEPLIS-a, Sto je europska organizacija samost
odbora, odnosno odnosno bJagajnik kao predst
Taj mjesec odrZan je i sastanak u Ministarstvu
zadnii sastanak yezano uz ur:edbu. U oZujku je
sestara gdje se govorilo o tledem valu COVID-
drLavama. Nisrno mi ni5ta bolje proSli nego dr
na svojim ledima i snalazili se pa nismo doZivj
zemalja, Nakon toga sam odrLanje online sast
pogotovo z:ato Sto su one najvi5e podele ctavati
njima taj mjesec odrLana 4 sastanka, svaki tjed
je odrZan i sastanak udruga i sindikata uvezip
da nitko ne poduzima ni5ta glede Dana sestrins
HSSMSM:| i Adriano F'riganovii ispred llrvat
Lupieri ispred IIUMS-a da se pokuSa dog,ovori
sestrinstva. Na tom sastanku je dogovoreno da ie pred
Odbora za zdravstvo i socijalnu politiku lH ;kog sat
organizftati posjet Skoli za medicinske ses 4linarsk
postojanja. U suradnji s kolegom Friganovide r i kole6
webinar i tako se poku5ao obiljeZiti Dan sestrinstva sl u
tim trenucima. Misli da je dobro pro5lo, cXa je bilo dobr nferenclie u
Skoli Mlinarska i Odbora za zdravstvo i s,ccijalnu polit i u emiSiji
Dobro jutro Hrvatska povodom Medunarodnog dana sr a se
Hrvatski sabor, Skolu i webinar odraduje zajed
svatko slobodno poduzima radnje radi promov





zvonrmfu.Pardina pitao je po kojoj osnovi su oni kod nas raclili ako nisu irnali licencu.
Predsjednik je odgovorio da su najviSe radili u privatrrim domovima za starije kao
njegovateljice, znadi nisu ra.dile nigdje u drZavnim institucijrama nego kao njegovateljice.
zvonrmir lPardina rekao je kako mu smeta 

:tq :-. sada njegovateljicJpokrivajripod olrilj
I(omore, buduii da su one radile dok nisu dobile licencu."Sn:ratra daKomor" rrin6e ,.," r,.

razgovotima.
kako sr,r oni htjeli vidjeti moLe li Komora kako olak5at
ne moZe, obzirom nil to da postoii zakonska Drocedrrra

nc mrJesa. t\apomenuo je kako je to inter
medicinske sestre dovezu u Republiku H
jasan, jasno odreduje kako se moLe dobiti lice
ili poku5ati nesto da nekome nesto olakSrL. Na

srednjih Skola koje su odredene od strane Mini
ide u srednju Skolu koja onda odreduie razliku
oni ne poloie tu razliku i dok nam Skola ne do
obavljena praksa ne izdaje im se Odobrerje za
detverogodi5njim Skolama, one moraiu iii rra s
Zvonimir Pardina rekao je kako l(omora sada i
vanbolnidki sustav i u to se ukljuduje njego
idemo dolje. Dodao je da se ova napomena
zdravstveni sustav.

a je treba li glasati o
sjednika HKMS u pr

je daje zadnjitr
kao i svi dlanov
ona izabtana oc

duZno zbog kojih kao pred
Komo io, odnosno da ga je
autom itost prikazivanja im



ona amortizitanai nije bila duZnost knjigovodstveno p5a prikazivati, svakako je duZnost
prikazivati ju u aktima koji se odnose na financijsko irzviesie koje je prikaziiano SkupStifii, a
isto tako i Vijecu Komore, Drugo, navodi sklapanje ullovora c radu. Ako su dlanovi Viieda
primijetili, u preambuli tog ugovora o rarJu na
Slave Sepec navedeno je da si pozivanaZ,ako
tako Vijeie. Predsjednik je zaposlenik Komore
iznosi preko 100.000 kuna, odnosno ugnrbo 50
potpisao ugovor bez konzultacija s prethodnim
to znali, a radi se o iznosu veiem od 100,000 k
rekla je kako je predsjednik sada dodatno poja
volonterski ugovor nije priloZen, Isto tako pred
rjeSenja kojim ga je ministal irnenovao za koor
usudi se redi, nemarno obna5a duZnost oredsie
postoji bojazanrla ie to racJiti u buduintsti, I
njezinu djelatnost i ugled dat ce prijedlog razrj
Vijeia ima pravo. Pitala je tajnika Komore je li
Tajnik Kornore rekla je da predsjednica \/ijeia
odluke o razrje5enju potrebno obavijestiti predsledruk a o razlozima r dati mu mogucnost $a se
o njirna izjasni, Sto pi5e u dlanku 29,
Predsjednica Vijeia rekla je kako je to upravo i udinila. Dodatno je pitala je li to udinila.
I alnik Komore odgovorila je predsjednici Vijeda kakc, ih je nabrojala te kako se predsiedfik

joS moZe izjasniti.J-_-__J'-_..^-..

Predsjednik Komore rekao je o iznesenim n
predsjednice Vijeia te kako smatra da svoj p
izmedu Vijeia i njega osobno i ureda. Stc, se
kao predsjednik Vije6a i to isti ugovor kakav
R.ekao je daje, kako je i naveo u svojem obra
nrcrlcio.l-iL Efa ---Xi -.::^ *,;^^^,,^ ^^l^Y-^i ^predsjednik, Sto znadi prije njegove sada5nje runKUrJe,
Nadalje je naveo kako slijedi:
Misli da nije nanio Stetu Komori jer je tako bilo i prije Sto se tide predsjednica Komore.
Osobno smatra kako nije prekrsio niti jedan dl
razrje5enje, Smatra da radi svoj posao dasno i
potre be za ::Iv aranjem neprij atelj stva izmedu V
dist u svakom pogledu i da do ovog razrjeSenja
obzirom dane znakakav irnaju stav, nije trebal
pogrije5io i da je pravno dist. Ispridao se na po
obavijestio Vijeie, iako je to bilo pod onom st
sada kad su se ra5distile stvari mogu zatvorrtr
ove izjave. Istaknuoje kako su svi zajedno sje
MoLe se otvoriti *'r:Ti:,li 

::*:tl:T1111 5em smislu u kojem je moZe vuurrr. Js,riu l Lo rd:Lrozr za razrJesenf e to ce
i Vijeia, ali normalno je da ie i on traLitipravnu za5titu jeiiskreno smatla
pogrije5io ili imao propr-rst u svom dor;adaSnjem radu.
ca pitala jej e li pravna procedura r

Sto pi5e u Statutu, treba li rasprava ili ne treba.
Tajnik Komore odgovorila je kako u Statutu to
Brankica Ividinec rekla je kako u Statutu piie
Komore i pi5e iz kojih razloga mogu smijLniti
Komore za obja5njenje po kojim stavkamil mogu smrlenrtr preds.lednika i je li on tu
pogrije5io. 'fajnik Komore rekla je kako moZe samo pr,ciiitati odredbe Staiuta. Brankica



Ividinec z;amolila je da se iste proditaju kako bi se zal<ljudilo moZe li se smijeniti
Predsiednika.





Predsjednica Vijeia postavila je pitanje o tome je li zapisnik relevantank je li relevatnLitr tiil tS
stranica koje se piSu tri dana, je li on relevantan. Je li onda relevantan i zapisnik 92. i 62. I
ciedni.o D^cfo.rilo i^ ^;+^-i^ ^ +^*^ ^-:-^^ - li ^^ ---- : 1 . -' - Y''sjednice. Postavila je pitanje o tome snima li se ova sjedrrica vijeia. I-
Anasatazija Sorii Uranii odgovorila je kako se snima.
Ivici RaZnjevii rekao je da je on bio na 1C|1. sjednici Vijeia zato Sto ima zapisnik.
Preds.jednica Vijeia rekla je kako je odluka donesena na podetku i o tome se slasalo.

Drugo pitanje j dobila istu takvu otpremninu, obzirom da je:redlno
da je to samo p
fajnik Komore rekla je kako su ugovori identi
duZnost 2004. godine. Ugovori su identitlni za
Brankica Ividinec rekla je kako bi predsjr:dnic
tome jesu li ga oni izglasali ili ne, s time da bi
troSkove.
BlaZenka Stunja se slaZe s Irenom Dany Holet
ali je pitanje zaSto oni rnoraju na sjednicama
konkretno kao dlanica Vijeia govori za sebe,
trebalo svaki sastanak, odnosno svaka dva sast
kako je zadnje tri sjednice postavljala ista pit
joj tri puta nisu znali odgovoriti. Pro5lo jr; tri
Smatra da se tu gubi vrijeme, to se odnosi na u
tome na strani predsjednika koji vodi ured. Ka
tada sjedilzr u Vijedu kao i kolege Pardina i Ra
dnevni red., ali ono Sto je vjerojatno je da je bil
proraiuna u svrhu otpremnine za gdu. Se
gde. Sepec. Kolegicaje dala ostav-ku pod
mirovinu, da si to utuvimo u glavu da to rrije o
mirovinu, lloji se da oni koji su tada sjedili nis
temelju poluinformacije odluduje se krivo, nez
opasnije jer mi mislimo da znamo a zapravo ni
Tajnik Kornore pojasnila je kako je ova otpre
drugo nego samo za odlazak u mirovinu predsj
BlaZenka Stunja postavila je pitanje o torne bi
takvimuUgovorima. Potvrduje Sto je rekla Cec
Statute Vijece rnora mijenj atr, ali kao Sto je re
se osjeia lc,Se kao dlanica Vijeia koja je tu vei
odgovornol;t, ali moralno nije u redu. Smlrtra d
je potaknuo, ali da ima odgovornost uprayo za
Anastazija Sorii Uranii rekla je kako je prona5
Predsjednica Vije6a pitala je tajnika Komore p
odnosno je li zapisnik vjerodostojan dokr"rment
Napominje kako ima zapisnik na mailu koji ie
su na5i zapisnici opseZni i 1:o 14, 1 1, 15 stranic
sjednici Vije6a 12. rujna2019, godine naveden
ni jedno slovo o otpremnini od 237.000 krLrna.
Anastazija Sorii Uranii na upit predsjednice V
na5la snimku siednir:e.

Brankica lvidinec pitala je o sjednici Vijr:ia g
radi otprernnine, bi li se nesto promijenilo u s

da se glasalo drugadije i bi li ona zakonom im
dobila joS Pokri6o crrr{cLih r*nxL^.,^ :^":.', ima



neSto imovina, onda su dlanovi Viieia duZni z " 1rrsJ[u rrlluvlllil, urlLlil sLt ulallovl v rJeca o:gznl z
Zvonimr Pardirra rekao j e da i e bitno on o Sto j
zapis,
Pu5ta se snimka audio zapisasa 101 sjednice
Na snimci audio zapisa govori Mario Gazilka
Sepec te kako je pod pr:ijedlog da ostane Veric
kako mu je drago da i Slavonija ima neki svoj
za dopredsjednika komore" Kao sljedeia todka
radunovodstva pojaSnjava financije. Nakon za
predsj ednica Vij eia Lj ubica Zrno pitaprisutne
radunovodstva te se pristupa glasanju. Pod slje
preraspodj ela financij skih sredstava te iz;mj ene
radunovodstva navodi kako je 2016. godine kariluurruvuqsrva navoot KaKo Je zu Io. gocllne Ka
neprofitnih organizacije, SkupStina Komore d
mijenjati i dopunjavati financijski plan ali ne u
01.01.2019. se rnijenjao obradun placa. Mrjenj
obradunavali. Tako je na Skup5tini usvojen pl
jer se nije moglo znali da 6e u Saboru proli iz
Tako bi sada trebalo napraviti preraspodjelu sr
obzirom da je biv5a Predsjednica oti5la u miro
u trenutku dono5enja Financijskog plana" jer to
odluka bi glasila da se na temelju dlanka 19. St
usvojenog financij sko g planaKomore za 2019
nadin da se iznos od 400,000 kuna smanji prih
razdoblja i da se stavi u stavku rashodi zaradn
stavke 41 rashoda zaradnike izvr5it ie se na n
doprinose smanji zaiznos 480.000 kuna te se s
uveia 2a240.000 kuna i stavka 4II uve(,aza2
tu su one klase po planu. Napominje kako je s

unutar tih stavki izrazloga 5to su se iste promij
svima jasno te je stavila predmet na glasanje. J
dnevnog reda.
zavr\ava se slusanje dijela zLudio zapisa r'ia 101" Sjedniice vije6a
Predsjednica Vijeia pitala je je li Vijeiu reden
da se iz presluSanog audio zapisane moZe utv
se dlanovirna Vijeia nije rekao iznos. Ona oso
otpremninu koju je zasluLila, ali je bilo moral
otpremnine.

e danas po
o se tide ra
za tu otpr.e

2008. godine i da su tek sada shvatili to kako s

dlanica Vijeia proditala. Neshvatljivo joj je da
ga sada vadite i da ste tek sada postali svjesni,
uzelabi, oclnosno vi bi uzeli automobil 2a360.
da je Preds.jednik uzeo rabljeni automobil za9
Irena Danyi Holetii postavila je pitanje Vije6u
obzirom da su duli da ie se otpremnina is;platit



imati dokazi za njegovu krivnju.
Bojan Bal<ic pitao je predsjednicu Vijeia gdje je njena moriilna odgovornost, na sto pnu
zahvaltla na pitanju.

ona

Predsjednik je rekao kako je otpremnina
vi5e bio u Vijeiu, a tek je sljedeii radni
predsjednica Vijeia i Vije6e rnorali su c
pod stavkom plade i doprinosi izato Sto bi ned
udinjeno. Istaknuo je kako su dlanovi Vije6a s
Sto se tidertoga, on nema odgovornost. \/ezan
mirovinu s poloLajapredsjednika pa Sto se nje
radu jer je i po njemu nepotrebna, iako napom

m potp
prrje nj
is form

Predsjednika.
Predsjednik je pojasnio kako je otpremnina is
bio 01.09. kao Predsjednika Komore.
Predsjednica Vijeia istaknula kako su oni don

njihovu moralnu odgovornost da je misljti za z
stavke na nadin tu su doprinosi tu su plaie rad
diZu ruke, a onda kasnije rnisli Sto je to, c:na za
svakom zapisniku o torne raspravljala.

pet Sest mj eseci da je za njrh znala.
Tajnik Kornore odgovorila je kako za racl Kom
predsjednik Komore. Rekla,je kako sada govor
lao jojje Sto sada nema voditeljice radunovods
Svi koji rade u upravama bolnice znaju da revi
ne5to poSalj e traLi zapisnike sa. sjednice lzije6a
Oni provjeravaju sve. Sve revizije su do siada b
poslovanje. Rekla je kako ne bi dalje pridala o
Zvonrmt Pardina rekao je kako je sluZberni dok
Agneza Aleskijevid pitala je za5to nema nit
obzirom da uvijek ima neki upitvezanzafr
Predsjednica Vijeia rekla je kako voditeljica ra
sjednicu, jer nema financijske todke.
T'ajnik Komore rekla je kakc,je voditeljica radu
ali je tu imoLe uii u dvoranu.
RuZa Uremovii rekla je kako je u novom saziv
jedni drugima sude. Rekla je da samo zato Sto s
da se tako radi i bududnosti. Oni su za to odsov
NeSto sigurno treba mijenjati, ona ne znarn SJo.



pogodovao ili to se to moZe nazvatikako hoie
nekome j erko pogodovao,
Tajnik Komore istaknula.je kako joj j
nikome pogodovala, Rekla je kako su
.ie kako radi za Komoru i medicinske sestre.
R'f aienkq Sfrrnio ^i+olo ;^'1..,1.^ -^ -:.:^ ^x^r-:--^BlaZenka Stunja pitala je kako se nije odekiva
njezine godine Livota.
Tajnik Komore odgovorila.je kako se to
Ivica RaZnjevii rekao je kako je ona otisi
RuZa Uremovii pitala je hoie li pravnicr
obzirom na to kakva je Komora organrzacija,
ugovor sklopiti s preds.jednikom I(omore ili
Ivica RaZrjevii rekao je kako je puno lal<Se
Tajnik Komore rekla je kako im se moZe dostaviti eksrpertiza, alimoLeodmah navesti k
prema Zakonu o radu uvijek primjenjuje pravo povoljnije zaradnika,odnosno ako je ne
drugadij.e uredeno zakonom, kolektivnim ugovorom, pravilnikom ili ugovorom o raclir
pnmJenJuJe se povoljnije pravo zaradnlka.

Predsjednica Vijeia stavlja na glasanje hoie li
Uremovii trenutadno nije prisutna deka se
Ivica RaZnjevii postavio je pitanje o demu
PredsjednicaYije6a odgovorila je kako se

9"lly_",*:tim 
pitala je ho19 ti qog.no{1n (}azi6 biti prisutan dok se glasa re je isro pitzrpje i

h.ornore.Kornore.
nije propisano u proced uri zasmjenu predsiednika.
jav'o glasanje o razrjebenju predsjednika tLje utvrdila

Preds.j ednica Vij eia pitala j e tko j e za tajrrc gl
da je za glasalo 11 dlanova Vijeia.
Predsjednica Vijeia utvrdila.je da 6e se glasati
pripreme listiii za glasanje.

Ivica RaZnjevii pitao je postoji li moguinost
drugih komora.
Tajnik Komore odgovorila je kako je to poslo
Predsjednica Vijeca daje zakljudno rijed
stvari koje se trebaju i mogu promijeniti.
kako slijedi:
Radio je sve sukladno Zakonui na5em Statutu
je zbogtoga pogrije5io. Navodi kako n
ima karticu, nije kupio niti jednu bocu

ako ostane izandnogvremena. Napomirrje k
pamet uzeti, Hoie li dokazati dlanovima Vije6
prezime i svoje djece obraniti ovdje ili negdje
dist.
Predsjednica Vijeia pitala je tajnika Konrore i
raspravom,



Bojan Bal.rii pitao je Sto se piBe na papir"
Predsjednica vijeda rekla je k rko je tajnik Komore rekla da.je potrebno napisati ..za,f akJ ste
za qrnicntr nrerlaia.l-ilra n-^i.i',cc,,1.^|.i1.,. ^+^ .^za smjenu predsjednika, ,,protiv" ukoliko ste p
kako se i inade glasa.
Bojan Baki6 napomenuo je kako ie svoj listii
Agenza Aleksijevid rekla je da je ovo ak:o zav
Vrjeiu.
Tajnik Komore rekla je kako ie otvarati listiie
listiia utvrdila .je kako je za razrjelenje predsj
Ivica RaZrr,jevi6 pitao je zaSto se gtasato tajno ako smo mi tako moralni i u pravu da ireba]
smijeniti predsjednika.
Fredsjednica Vijeia odgovorila je kako d:lanovi Vijeia imaju prayo odluditi Zele li glpsati
tajno ili javno.
D^:^- f)^1,:1, --.1-^^ :^ l,^l-^ : -Bojan Bakic rekao je kako je ovo sustavni pl
imena i prezimena osoba koje uporno in:zistir
danas pale sve rnaske i kako je samo bilo pita
Mario Gazi6 rekao ie kako lrema nnfrehe, crrrqMario Gaz,i6 rekao je kako tlema potrebe stva^
obzirom da smatra kako nije povrijedio rriti je
je veiina odludila da ga se razrijesi. Rekao je
ali to nije razlog da se krSe odredbe Stafttai Z
otpremninu, da ju on nije isplatio, da nerna ve
dlanovi Vije6a radili rebalans, kao i za srze dru
Hrvatsko sestrinstvo ie opet doii na jednu neg
pred Bogom ni pred Sudom ni pred javnosti, a
Svimn 1e zeh-.tqlia nq rqA' I)oLo^ ;^ 1.^1.^ A^ -Svima je zahvalio na radu. Rekao je kako ie g
opet morati gledati u odi, a on im neie ni5ta za
i Statuta, a ne osobnih stavova i osobnih intere
sudskim putem i Zao mu je Sto ie sestrinsitvo i
nakon ovoga, pogotovo Sto zna i ima dokaze d
Smatra da nije ovo zasluZio ni ljudski ni kao p
dasno i poSteno i smatra kako je Vijeie donijel
Komore. Sve Sto imauloLit ie u svoju obranu i
zna se zbog &ga, Uvjerava sve da ie prodati s

svoje obitelji, Svima je lijepo zahvalio.
Predsjednica Vijeia predloZila je l5 minuta p
Bojan Bakii pitao je za5to je potrebna pasza, o
Predsjednica Vijeca odgovorila je kako mora s

Alerii te kako tajnik Komore rnora objasniti pravnu procedur
Bojan Bakii rekao je kako se nada da vec imaju spreffinog s\/
zanimatko je on.
Predsjednica vijeia zamohla je tajnika Komore da pr.dita pr
Tajnik Komore lekla je da ako predsjednik iz
do kraja mandata, dopredsjednik obavlja funkc
predsjednika Komore na sjednici Vijeia Komo
na temelju natje(,aja, NeLtjed4j se objavljuje u g
imenuje i razrjeSuje Vijeie Komore i u dlanku
osoba koja ie bitt rzabrana kao predsjednik Ko
sestru s vaZe6im Odobrenjem za samostalanra
ttqEaAi^ a\,{^1--^^:^* ^^a^l -,- -.- rvaLe1'im Orlobrenjem za samostalan rad, najmanle ru fjocllna radnog rskustva, drLavlianin
Republike Hrvatske, poznavaryejednog svjetskog jezilit<a. Uz prijavu trebapriloztti piu" i
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Cecilija Rotim postavila je pitanje u ime dlana
moZe li se on kandidirati za delegata u Skup5ti
na mjesto dlana Izvr5nog odbora podruZnice.

program rada Komore za mandatno razcloblje
Predsjednica Vije6a rekla je kako je potrebno
Komore te predlaLe pauzu.
Telefonskim putem se uspostavilaveza s dopr
objasnila kako je u tijeku sjednica Vijeia na k
u odredbama Statuta odredeno da kad pr:edsjed

duZnost do kraja mandata, dopredsjednik obav
imenovanja, a najdulje 720 dana.
Rekla joj je kako ie se dogovoriti sa Predsjedn
proceduru do imenovanja novog predsjednika.

Ad5)

uecilua Koum posEvllaJe plranJe u lme clana
moZe li se on kandidirati za delegata u Skup5ti
na mjesto dlana Izvr5nog odbora podruZnice.
Tajnik Komore odgovorila je da ne moZ;e biti
u SkupStini.
Silvana Dekovid rekla je kzko je Vije6e donije
potresu zaZagrebadku Zupaniju i kako je Vije
potresu u Sisadko-moslavadkoj Zupaniji. Rekl
se u Komoru jave stradali iz Karlovadke Zup
radi struke, a ne radi obavljanja humanitarnog
Tajnik Komore objasnila je da se svi koji su st
Sisadko-moslavadkoj Zupaniji mogu obratiti K
Predsjednica Vijeda rekla je kako je obz:irom
sj ednici imati raspisivanj e natjedaj a.

Na upit Predsjednice Vijeia tajnik Komore je
rekla kako u Statutu piSe koje je uvjete potreb
Cecilija Rotim rekla je kako je Verica Alerii,
rzbora novog Predsjednika te pita je li ona pris
PredsjednicaYtjecarekla je kako 6e poslijepo
dopredsjednicu Komore, a sljedeia sjednica V
natjedaj zarzbor novog pledsjednika ili predsj

Cecilija Rotim pitala je tko 6e obna5ati funkcij
na obnaSanje duZnosti predsjednika Komore.
Tajnik Komore odgovorila je da u tom sludaju

Predsjednica Vijeca svima.je zahvalila nLa dola

Sjednicaje zavrSila s radom u 14.55 sati.

Zaprsnrk vodila: Anastazij a S ori6 Uranii, v.r.

Zapisnik jednoglasno usvojen na 131. sjednici

po predsjednik


